
 نکته ای درباره 
تجمع مخالفان واکسن کرونا 

عبــاس عبــدی،  تحلیلگر مســائل سیاســی و 
اجتماعــی، در واکنــش بــه تجمــع مخالفــان 
واکســن کرونا نوشــت: »اینجا می شود علیه 
واکســن شــعار داد و تجمــع کــرد ولــی بــرای 

مطالبه خرید نه«.
به گزارش جماران؛ عباس عبدی، در حساب 
جوامــع  همــه  نوشــت: »در  خــود  توییتــری 
آدم های مشنگ و ضد علم وجود دارد، لزوما 
هــم کــم نیســتند. از این نظر در ایران شــاید 

بیشتر از آمریکا نباشد. تفاوت این است که 
در اینجــا، آنــان می توانند اعتــراض کنند و با 

منعی روبرو نشوند، ولی بقیه نه.
اینجا می شود علیه واکسن شعار داد و تجمع 

کرد ولی برای مطالبه خرید نه.«
گفتنی است که در روزهای گذشته عده ای در 
اعتــراض بــه اقدام دولت برای خرید واکســن 
خارجــی کرونا مقابل وزارت بهداشــت تجمع 

کردند.

 طلا سال ۲۰۲۰ را با رشد قیمت ۲۵ درصدی
 به پایان برد؛

 پیش بینی کارشناسان 
از قیمت طلا در سال ۲۰۲۱

مدیــر معامــات جهانی کیتکو متالز درباره روند قیمت 
جهانــی طــا گفت: اگر جهش تورمــی اتفاق بیافتد، تا 
زمانــی کــه بانک های مرکزی سیاســت پولــی را تحکیم 
نکننــد احتمــال صعــود اونــس طــا بــه ۲۵۰۰ تــا ۳۰۰۰ 

دلار وجود دارد.
، طا سال ۲۰۲۰ را با رشد قیمت ۲۵ درصدی به پایان 
برد که بزرگترین رشد قیمت سالانه این فلز ارزشمند 

در یک دهه گذشته بود.
عاوه بر عملکرد درخشــانی که طا در ســال ۲۰۲۰ به 
ثبــت رســاند، رکــورد بــالای جدیــد ۲۰۵۰ دلار را در اوت 
تجربه کرد. اما پس از آن اونس طا در پایین مرز ۱۹۰۰ 
دلار تحکیم شــد و ســال ۲۰۲۰ را نزدیک این قیمت به 
پایــان بــرد. برخــی از تحلیلگــران بر ایــن باورند که فضا 
بــرای صعــود طــا بــه رکوردهــای بالاتــر در ســال ۲۰۲۱ 

فراهم خواهد شد.
پیتــر هــاگ، مدیر معامات جهانی کیتکو متالز در این 
بــاره اظهــار کــرد: اگــر جهــش تورمــی اتفاق بیافتــد، تا 
زمانــی کــه بانک های مرکزی سیاســت پولــی را تحکیم 
نکننــد احتمــال صعــود اونــس طــا بــه ۲۵۰۰ تــا ۳۰۰۰ 

دلار وجود دارد.
بسیاری از عوامل تاثیرگذار بر رشد قیمت طا در سال 
۲۰۲۰ نظیر اقدامات محرک مالی، سیاســت های پولی 
تســهیل، ارزش ضعیف تــر دلار آمریــکا، نگرانی هــای 
تورمی و نگرانی از سقوط ارزش پول همچنان به قوت 

خود باقی مانده اند.
ونیو یائو، استراتژیســت ارشــد کالا در شرکت ING در 
این باره به کیتکونیوز گفت: طا موفق شد با تقاضایی 
کــه بــرای خریــد دارایی امــن در بحبوحه ابهامات ســال 
۲۰۲۰ بــه وجــود آمــد، در رکــورد بالایــی معامله شــود و 
کاهش بازدهی اوراق قرضه و ارزش ضعیفتر دلار آمریکا 
به بازار این فلز ارزشمند رونق بیشتری بخشید. اگرچه 
خوش بینی بالایی به واکسن کووید ۱۹ وجود دارد اما 
مــا همچنــان بر ایــن باوریم که قیمت طــا در بحبوحه 
رشد انتظارات تورمی و بازده واقعی منفی در سال ۲۰۲۱ 

بالاتر خواهد رفت.
طــا در معامــات هفته گذشــته از افت ارزش دلار که 
نزدیک به پایینترین حد در دو سال و نیم اخیر معامله 

شد، پشتیبانی یافت.
به گفته جیم ویکاف، تحلیلگر ارشد کیتکو، خریداران 
نیــروی کافــی برای حفظ روند صعودی کوتاه مدت طا 
نشان می دهند. نخستین مقاومت طا در سطح ۱۹۰۴ 
دلار و ۹۰ ســنت و مقاومــت دوم در ســطح ۱۹۱۲ دلار 
قرار دارد که بالاترین رکورد دســامبر اســت. نخســتین 
حمایت در سطح ۱۸۸۹ دلار و ۱۰ سنت و سطح حمایت 
بعدی در ۱۸۷۳ دلار دیده می شود. رشد موارد ابتا به 
کووید ۱۹ و روند کندتر از حد انتظار واکسیناسیون هم 
باعث شده طا همچنان تقاضای خرید داشته باشد.
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کافه کتاب

جاده باریک آزادی
 ادامه پاسخ به پرسش 

چرا کشورها شکست می  خورند؟

نویسنده
دارون عجم  اوغلو، جیمز رابینسون

»جیمــز  و  اوغلــو«  عجــم  »دارون 
رابینســون« در کتــاب »جــاده باریــک 
آزادی« رابطه آزادی و توسعه اقتصادی 
را بررسی کرده  اند. در واقع کتاب حاضر 
مــی  توانــد ادامه کتــاب قبلــی مولفان، 
مــی  شکســت  کشــورها  »چــرا  یعنــی 
 خورند؟« انگاشــته شود. کتاب »جاده 
مــورد  بــه تفصیــل در  آزادی«  باریــک 
»آزادی« ســخن مــی  گویــد. از منظــر 
نویســندگان، همه بدبختی  های جهان 
از فقــدان آزادی اســت کــه قدمــت آن 
به اندازه تاریخ بشــر است. نویسندگان 
بــرای نشــان دادن ایــن فرضیه بنیادین 
خــود عــاوه بــر این  که نگاهی بــه تاریخ 
کاسیک جوامع دارند و در دریای تاریخ 
دســت بــه غواصــی زده انــد از تحــولات 

معاصر جهان هم بهره می  جویند.

سایه روشن

 خبرآخر 

وضعیت پروازها برای واردات واکسن کرونا؛

 نخستین پرواز 
کی انجام می شود؟

در شــرایطی کــه بــه نظــر می رســد مذاکــرات ایــران 
بــرای خریــد و واردات واکســن کرونــا آغــاز شــده 
است، معاون هوانوردی و امور بین الملل سازمان 
هواپیمایی کشــوری اعام کرد: هیچ مشــکلی برای 
واردات واکسن کرونا از کشورهای مختلف نداریم.

بــه گــزارش ایســنا، از روزی کــه عبدالناصر همتی - 
رییس کل بانک مرکزی-  از حل شدن مشکل نقل و 
انتقال ارز برای واردات واکسن کرونا خبر داد، همه 
منتظر بودند تا ببینند بالاخره نخستین پرواز برای 
این کار کی انجام می شــود و حالا پس از گذشــت 
حــدود دو هفتــه خبرهایــی مبنی بر آغــاز مذاکره با 
کره جنوبی برای تهاتر پول های بلوکه شده ایران با 
کالاهایی مانند واکسن کرونا منتشر شده است.

اما ســوال اینجاســت که به کدام کشــورهای مبداء 
احتمالی واکســن کرونا پرواز داریم و اگر پروازی از 

قبل برنامه ریزی نشده باشد چه باید کرد؟
امــور  و  هوانــوردی  معــاون   – جالــی  ابولقاســم 
بین الملــل ســازمان هواپیمایــی کشــوری – در ایــن 
باره به ایســنا گفت: اگر پرواز برنامه ای از قبل به 
کشــوری که از آن واکســن کرونا خریده ایم داشــته 
باشیم که هیچ مشکلی برای انجام پروازهای باری 
بــرای خریــد و واردات واکســن کرونــا نداریــم امــا 
اگــر بــه آن مقصد خارجی پروازی نداشــته باشــیم، 
مجوزهــای لازم را بــرای انجام پــرواز باری به صورت 
موردی دریافت کرده و این کار را انجام می دهیم.
وی بــا تاکیــد بــر اینکــه وزارت بهداشــت، درمــان و 
آموزش پزشکی باید برای انجام پروازهای مرتبط با 
واردات واکسن کرونا به سازمان هواپیمایی کشوری 
درخواســت دهــد، افــزود: در این زمینــه کاما تابع 
وزارت بهداشت و دیگر متولیان سامت مانند ستاد 
ملی مقابله با کرونا هستیم و اگر از ما درخواستی 
شود به سرعت برنامه ریزی و اقدامات لازم را برای 

انجام هر چه سریعتر پرواز انجام خواهیم داد.
ســازمان  بین الملــل  امــور  و  هوانــوردی  معــاون 
هواپیمایــی کشــوری در پاســخ بــه ســوالی مبنــی بر 
اینکه با توجه به آغاز مذاکرات با کره جنوبی برای 
تهاتر بخشی از پول های بلوکه شده ایران با واکسن 
کرونا، آیا به این کشور پرواز داریم یا خیر، توضیح 
داد: پروازی به کره جنوبی نداریم اما ایران به دیگر 
مقاصد مانند عراق و بسیاری از کشورهای اروپایی 
برقرار اســت و اگر لازم باشــد به ســرعت مجوزهای 
آن را دریافــت خواهیــم کــرد و حتــی بــرای پــرواز بــا 
هواپیمــای بــاری بــه کشــورهایی ماننــد انگلســتان 
برای واردات اقام بهداشــتی به ویژه واکســن کرونا 
هیــچ کشــوری ممنوعیتــی را در نظر نخواهد گرفت 
و همــه دنیــا بین پروازهای مســافری و باری تفاوت 

قائل خواهند شد.
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مدیرعامل احیاء استیل فولاد بافت اعلام کرد:

۲۲هزار میلیارد ریال آورده سهامداران برای فاز دوم فولاد بافت
طــرح فــولاد بافــت یکــی از ۸ طــرح ملی فولادی کشــور بود که در ســال ۱۳۸۶ در 

زمان دولت وقت پایه گذاری شد. این ۸ طرح قرار بود که در فاز نخست خود ۸۰۰ 

هزار تن آهن اسفنجی تولید کنند و در فاز دوم یک تا یک میلیون و ۱۰۰ هزار تن 

تولید شمش داشته باشند.

۲۲هزار میلیارد ریال آورده سهامداران برای فاز دوم فولاد بافت  

در اوایــل مطــرح کــردن ایــن ۸ طــرح یــک طــرح بــه نــام فــولاد بافق یــزد به بخش 

خصوصی واگذار شــد که ۷ طرح دیگر به صورت طرح های دولتی باقی ماندند. 

پس از تغییر دولت در سال ۱۳۹۲ و با روی کار آمدن دولت تدبیر و امید، به دلیل 

متوقــف شــدن ایــن طرح ها به دلیل مشــکاتی چون نبــود نقدینگی و تحریم ها، 

براساس مصوبه هیات وزیران مقرر شد که غالب سرمایه دولت در هر یک از این 

طرح ها به بخش خصوصی واگذار شود و با مشارکت بخش خصوصی و دولتی 

این ۷ طرح فولادی راه اندازی شود. 

از 7 طرح فولادی تا مسیر خصوصی شدن  

فولاد بافت نیز همان مسیری را در پیش گرفت که قرار بود ۷ طرح فولادی طی 

کننــد. در این بــاره مدیرعامــل احیاء اســتیل فولادبافت عنوان کــرد: ۹/ ۵۹درصد 

سهام احیاء استیل فولاد بافت به بخش خصوصی واگذار شد، ۲۰ درصد سهام 

آن متعلق به سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، 

۲۰ درصد دیگر متعلق به بانک صنعت و معدن و مابقی سهام خرد آن نیز متعلق 

به دو شرکت کوچک تر شدند. 

ســورنا زمانیــان دربــاره ســرمایه گذاران بخش خصوصــی فــولاد بافت عنــوان کرد: 

نخستین سرمایه گذار بخش خصوصی این واحد، »گروه انتخاب« بود که براساس 

قرارداد واگذاری در سال ۱۳۹۴، شرکتی به نام »احیاء استیل فولادبافت« ایجاد 

شد. تا اوایل سال ۱۳۹۵ طرح فولاد بافت با وجود اینکه به بخش خصوصی واگذار 

شده بود، اما در عمل خوابیده بود. در ۲۹ فروردین سال ۱۳۹۵ با توافق سهامداران، 

هلدینگ ماهان جایگزین گروه انتخاب شد و این گروه قراردادش را واگذار کرد.  

وی در ادامه خاطرنشان کرد: از شهریور سال ۱۳۹۵ تیم جدید مدیریتی کار خود را 

آغاز کرد و طرحی که قرار بود سه ساله ساخته و در سال ۱۳۷۹ افتتاح شود، پس از 

۱۰ سال شروع به احیاء و فعال شدن  کرد. در آن زمان کار کردن امر سختی بود؛ 

پیمانکارها مدت ها بود که کار نمی کردند و چندین مجری طرح جابه جا شده بودند.  

سال نخست تولید، به سوددهی رسیدیم  

مدیرعامل احیاء استیل فولادبافت در ادامه با اشاره به این موضوع که در آن زمان 

پیشرفت کار حدود ۷۷درصد، بود، البته به صورت واقعی از این میزان نیز کمتر 

بود، تصریح کرد: زمانی که ما کار را آغاز کردیم، زیرساختی وجود نداشت، نه آب 

داشتیم و نه پست های برق آن اجرا شده بود، جاده ای در کار نبود و گازکشی آن 

نیز کامل نشده بود. فقط برخی کوره ها نصب شده بود و تجهیزات اصلی مانند 

پمپ ها، ابزار دقیق و آجرهای نســوز و... که باعث راه اندازی کارخانه می شــدند، 

هیچ یک موجود نبودند.

زمانیان با تاکید بر این موضوع که با همت سهامداران مجموعه تمامی امور به 

پیش رفت، عنوان کرد: در ۱۸ فروردین ســال ۱۳۹۸ خروجی نخســتین محصول 

فولاد بافت وارد چرخه تولید شد و تا به امروز نیز کارخانه روپا و سرحال مشغول 

به تولید است که امیدواریم امسال به رکورد تولید بالای ۷۰۰ هزار تن دست پیدا 

کنیم، البته ظرفیت اسمی ما ۸۰۰ هزار تن است.  

وی ادامه داد: براساس استانداردهای میدرکس در سال ۱۳۹۸ما باید ۶۰ درصد 

ظرفیــت یعنــی ۴۸۰ هــزار تن تولید می داشــتیم، ولی بیــش از ۵۰۰ هزار تن تولید 

کردیم، بدون اینکه یک ریال از تسهیات بانکی استفاده کنیم. از محل فروش 

محصول، قطعات یدکی خود را تامین کرده ایم و در سال نخست تولید، کارخانه 

را به سوددهی رسانده و رکودهای قابل توجهی را در زمینه تولید به ثبت رساندیم. 

متال تولیدی کارخانه ما همیشه بالای ۹۱ و بیشتر مواقع بین ۹۲ و ۹۳ بوده است 

که این متال در تولید آهن اسفنجی یک متال مطلوب به شمار می رود. 

فاز دوم احیاء استیل فولاد بافت   

مدیرعامل احیاء استیل فولادبافت با اشاره به فاز دوم این مجموعه، عنوان کرد: 

هم اکنــون مــا فــاز نخســت فــولاد بافت را تحویــل موقت و ســپس تحویل قطعی 

داده ایم و با قرارگاه خاتم الانبیاء، شرکت ام ام ای و شرکت فولاد پایا در حال تسویه 

حساب نهایی هستیم. از سوی دیگر فاز دوم را آغاز کرده ایم، هرچند که فاز دوم 

تمــام طرح هــای اســتانی فولادی، فولادســازی بود، اما در ایــن میان، فولاد بافت 

تنهــا واحــدی اســت کــه در دی ۱۳۹۵ فــاز دوم خــود را از فولادســازی به یک واحد 

گندله سازی  با ظرفیت ۵/ ۲ میلیون تن و یک واحد کنسانتره سازی با ظرفیت ۵/ 

۲ میلیون تن تغییر داد.

زمانیان درباره این تغییر در ســاخت فاز دوم عنوان کرد: ما برای فولادســازی به 

برق ۴۰۰ و آب نیاز داشتیم، در حالی که منطقه بافت ظرفیت تامین این برق و 

آب را ندارد. میزان مصرف آبی که با ســازمان آب منطقه قرارداد داشــتیم، برای 

فولادسازی مناسب نبود، اما با تغییر محصولی که برای فاز دوم انجام داده ایم، 

آب به اندازه کافی موجود خواهد بود و مشکلی برای تامین آن نخواهیم داشت. 

سرمایه گذاری فاز دوم احیاء استیل فولاد بافت  

مدیرعامل احیاء اســتیل فولادبافت با اشــاره به ســرمایه گذاری برای فاز دوم این 

مجموعه عنوان کرد: منبع مالی فاز دوم فولاد بافت مانند سایر طرح های فولادی 

قــرار بــود از طریــق فاینانــس چین تامین شــود. البته در ســال ۱۳۹۸ برای فاز دوم 

فولاد بافت، یک اصاحیه دیگری مدنظر قرار گرفت و به جای کنسانتره سازی یک 

واحد احیای مستقیم دیگر با ظرفیت تولید ۸۰۰ هزار تن آهن اسفنجی مد نظر 

قرار گرفت. این تغییر باید به طرف چینی  اعام می شد که باید این امر از طریق 

بانک صنعت و معدن و سپس بانک مرکزی انجام می گرفت تا پس از  ۶ تا ۷ ماه 

مطالعه کار را تایید کنند. ما در پیچ و خم بروکراسی بانکی باقی ماندیم. هر یک 

از مقررات دست و پاگیر که به انتها می رساند، یک مقررات دیگری آغاز می شد.

وی با توضیح این موضوع که تا پایان سال ۱۳۹۹ ال سی ما اعتبار دارد، خاطرنشان 

کرد: البته اگر ال ســی ما تمدید شــود، دو ســاله خواهد بود که در هر صورت ما 

باید از خرداد ســال ۱۴۰۰ بازپرداخت اقســاط این فاینانس را آغاز کنیم و این در 

حالی است که کارخانه گندله سازی و احیای مستقیم فاز دوم هنوز ساخته نشده 

است. از این رو با مشورتی که در مهر ماه سال جاری با سهامداران صورت گرفت، 

مقرر شــد واحد آهن اســفنجی شــماره۲ را با ظرفیت ۸۰۰ هزار تن آهن اســفنجی 

به روش ســرد از محل افزایش ســرمایه آغاز کنیم و کار راه اندازی این واحد را به 

خاطر فاینانس به تعویق نیندازیم تا زمانی که فاینانس چین برقرار شــود. البته 

اگر فاینانس چین نیز برقرار شود، آن را برای گندله سازی و تکمیل زیرساخت ها 

و احیانا برای احیای مستقیم شماره۳ اختصاص خواهیم دارد.

85درصد تجهیزات واحد احیای مستقیم در داخل قابل ساخت است   

مدیرعامل احیاء اســتیل فولادبافت در پاســخ به این پرســش که چرا برنامه های 

توسعه ای خود را به سمت تولید آهن اسفنجی پیش برده اید، عنوان کرد: امروزه 

بین ۸۰ تا ۸۵ درصد تجهیزات یک کارخانه احیای مستقیم در داخل کشور قابل 

ساخت است. در فاز نخست فولاد بافت ۷۰ درصد تجهیزات ما ایرانی است. فولاد 

پایا و سایر واحدهای داخلی، این تجهیزات را در کشور می سازند. 

زمانیان ادامه داد: یک کارخانه احیای مستقیم بین ۵۴ تا ۵۵ میلیون یورو قیمت 

تجهیــزات آن و بیــن ۹۵ تــا ۱۰۵میلیــون یــورو قیمــت کل کارخانه بدون احتســاب 

زیرساخت هاست. ایران به دلیل وجود گاز و تامین مواد اولیه، کارخانه های احیای 

مستقیم بسیاری را ساخته است، از همین رو این ظرفیت وجود دارد که بین ۸۰ تا 

۸۵ درصد تجهیزات آن در داخل ساخته  شود و تنها ابزار دقیق و بخشی از آجر نسوز 

از خارج تامین می  شود. به تازگی نیز یک نهضتی در جهت ساخت کمپرسورهای 

فرآیندی در داخل کشور آغاز شده است. برخی شرکت های داخلی مدعی هستند 

که قادر به ساخت کمپرسورها ظرف ۱۵ ماه هستند، اگر این اتفاق نیز روی دهد 

به آن ۸۵ درصد ساخت این تجهیزات نیز اضافه می شود. 

سهامداران برای فاز دوم فولاد بافت پیشقدم شدند  

مدیرعامل احیاء استیل فولادبافت با بیان این موضوع که طی مجمع فوق العاده ای 

که برگزار شد و سهامداران مجموعه در عالی ترین سطوح آن در این مجمع شرکت 

کردند، گفت: در این مجمع قرار شد که سهامداران ۲۲ هزار میلیارد ریال از محل 

آورده نقدی و درآمدهای خود کارخانه را طی سه سال برای فاز دوم تزریق کنند و از 

آنجا که زیرساخت های کارخانه احیای شماره۲ مهیاست، این تزریق مالی می تواند 

کارها را به خوبی به پیش ببرد. پیمانکار ما در فاز دوم به صورت ای پی سی قرارگاه 

سازندگی خاتم الانبیاء است. 

زمانیان با تاکید بر این موضوع که فاز دوم را باید ۲۸ ماهه تحویل بدهیم، تصریح 

کرد: ما این توانایی را داریم که تا پایان سال ۱۴۰۱ فاز دوم را تحویل بدهیم. گروه 

پیمانکار و مشاور در فاز دوم، همان نیروهای فاز اول است که توانستند واحدی 

که سال ها راکد مانده بود را به پیش ببرند.  

محرومیت زدایی از منطقه کم برخوردار  

مدیرعامــل احیــاء اســتیل فولادبافت با اشــاره به این موضوع کــه فولاد بافت در 

یک منطقه کمتر توسعه یافته در استان کرمان واقع شده است، عنوان کرد: تنها 

مجموع بزرگ صنعتی منطقه »ابر« بین ســه شــهر بافت، رابر و ارزوییه، فولاد 

بافت است که چشم امید همه منطقه به این واحد صنعتی است. این کارخانه 

از فرار نیروهای تحصیلکرده پیشگیری به عمل آورده است. نیروهای تخصصی 

تــا پیــش از ایــن بــرای کار به بندرعباس، گل گهــر یا کرمان می رفتند. این کارخانه 

جوانان بســیاری از منطقه را جذب خود کرده اســت. در فاز نخســت ۲۵۰ نیروی 

متخصص به صورت مستقیم مشغول به کار شده اند و حدود ۱۰۰ نفر نیز نیروی 

پشتیبانی داریم. حدود ۲۵۰ تا ۳۰۰ نفر نیز نیروی پیمانکار برای فاز دوم مشغول 

بــه کار هســتند کــه تعــداد آنهــا به ۸۰۰ نفر خواهد رســید. ۹۵ تــا ۹۶ درصد فولاد 

بافت از نیروهای بومی منطقه هستند. از سوی دیگر کارخانه سبب تحولاتی در 

شهر بافت شده است. 

با همت جهادی، فولاد بافت را راه اندازی کردیم  

زمانیان با اشاره به خاطراتی از راه اندازی این مجتمع فولادی در فاز نخست عنوان 

کرد: به یاد دارم چهارم بهمن سال ۹۷ بود که پمپ هایی را که از آلمان خریداری 

کرده بودیم، وارد کارخانه کرده و با شرکت آلمانی مکاتباتی برای راه اندازی انجام 

دادیم، آنها به دلیل تحریم ها به ما اعام کردند که برای راه اندازی و نصب نخواهند 

آمد. حتی عنوان کردند که حق مکاتبه با ما را ندارید. 

وی ادامه داد: اما ما با نیروهای جوان فولاد بافت که نیروهای بومی همین منطقه 

هستند کار را راه اندازی کردیم و هم اکنون نیز تمام این نیروها در مجموعه مشغول 

به کار هستند. به یاد دارم در ۱۱ یا ۱۲ اسفند ماه سال ۹۷ با یک سیگنال مشعل 

کار را آغاز کردیم، از آن طرف نیز شارژ کوره را انجام می دادیم. ۶ ماهه دوم سال 

۹۷ انقابی در فولاد بافت روی داد و به صورت جهادی کارها انجام شد، به صورتی 

که به صورت ۲۴ ســاعته کار می کردیم، به گونه ای که برای نخســتین بار بود که 

زمان تحویل سال ۹۸ مدیرعامان پیمان کاران جزء هم سر پروژه حضور داشتند. 

۴۰۰ نفر از کارگران، روز اول فروردین را در مجموعه مشغول به کار بودند. همین 

نیروها نیز فاز دوم را به پایان خواهند رساند. 

مواد اولیه ما قابل تامین است  

مدیرعامل احیاء استیل فولاد بافت همچنین درباره تامین مواد اولیه این واحد 

عنوان کرد: در زمینه تامین مواد اولیه سهمیه از طریق وزارت صنعت، معدن و 

تجارت به ما اختصاص می یابد. در زمینه فروش آهن اسفنجی که محصول نهایی 

ما به شمار می رود نیز با هیچ مشکلی روبه رو نیستیم.


